
PROTOKÓŁ Nr 10/08

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Mielnik 
w dniu 15 lutego 2008r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Eugeniusz Wichowski - Wójt Gminy
2. Pan Tomasz Gorochowicz - Zastępca Wójta Gminy
3. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
4. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
5. Pan Stefan Troc - Przewodniczący Rady Gminy
6. Pani Halina Mirowska - Kierownik GOPS

Obradom Komisji przewodniczył Pan Stefan Troc – Przewodniczący Rady Gminy.

Porządek posiedzenia:
1. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych za 2007r.
2. Sprawozdanie z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Mielniku w 

2007r.
3. Ocena  funkcjonowania  gospodarki  odpadami  w  Gminie  Mielnik  wraz  z  analizą  

wydatków związanych z realizacją zadań w zakresie gospodarki odpadami.
4. Zaopiniowanie wniosków o udzielenie dotacji z budżetu gminy.
5. Zaopiniowanie  projektów  uchwał  będących  przedmiotem  obrad  XIII  sesji  Rady 

Gminy.
6. Sprawy różne.

Do punktu 1.

Pani  Halina  Mirowska przedstawiła  informację  z  działalności  Gminnej  Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2007r.

(w zał.na str...........prot.)

Pan Kazimierz Tobota
Podważył zasadność zakupu jednego kajaka. Uważa, że pieniądze można było przeznaczyć na 
coś innego, bo jaki może być pożytek z jednego kajaka.

Pani Halina Mirowska
Wyjaśniła,  że  kajak  zakupiono  i  przekazano  Katolickiemu  Stowarzyszeniu  Młodzieży 
Diecezji Drohiczyńskiej w ramach realizacji programu „Wypłyń na głębię”. Jest to działanie 
profilaktyczne,   skierowane do młodzieży.  Inne gminy też zakupiły kajak i  przekazały na 
rzecz Stowarzyszenia.
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Pani Maria Boguszewska
Zwróciła  się  z  zapytaniem  kto  obecnie  jest  zatrudniony  w  świetlicy  socjoterapeutycznej 
(pracująca tam wcześniej osoba odeszła na emeryturę).

Pani Halina Mirowska
Obecnie brak jest przeszkolonej osoby do pracy w świetlicy socjoterapeutycznej. Planowane 
jest przeszkolenie takiej osoby. Wspieramy pracę świetlicy szkolnej, która realizuje pewne 
zadania świetlicy socjoterapeutycznej. Osoby pracujące w świetlicy szkolnej nie są opłacane 
ze środków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.

Pan Kazimierz Tobota
Zaproponował aby środki przewidziane na szkolenie sprzedawców przekazać na opłacenie 
wypoczynku dla dzieci.

Pan Piotr  Wysocki wyjaśnił,  że  szkolenie  sprzedawców  jest  rzeczą  niezbędną,  robią  to 
psychologowie. 
Jeśli chodzi o opłacanie wypoczynku dla dzieci, to środków na ten cel nie brakuje. Często jest 
tak,  że dzieci,  mimo składanych im propozycji,  nie  chcą korzystać z koloni czy obozów, 
uważając, że jest to za mało atrakcyjna forma wypoczynku.

Pan Jan Weremijewicz
Czy  na  wsiach  podejmowane  są  próby pomocy  osobom uzależnionym  od  alkoholu?  Pan 
radny przytoczył przykład jednego z mieszkańców wsi Osłowo.

Pani Halina Mirowska
Jest  prowadzone  postępowanie  przeciwko  tej  osobie,  mające  na  celu  skierowanie  jej  na 
przymusowe leczenie. Niebawem odbędzie się rozprawa sądowa w tej sprawie.

Pan Jan Zduniewicz
Stwierdził, że nie należy na forum Komisji rozpatrywać indywidualnych przypadków. Należy 
zwrócić  uwagę  na  punkty  sprzedaży,  właściciele  sklepów  wystawiają  ławki  i  stoły  i 
spożywanie alkoholu przy sklepie następuje za ich wiedzą i zgodą.

Pan Wójt Gminy
Jeśli będzie wniosek Komisji w tej sprawie, to Pan Wójt porozmawia z Komendantem Policji 
aby policja nasiliła działania, mające na celu eliminację tych negatywnych zjawisk.

Pan Adam Tobota
Zaproponował aby Komisja przyjęła złożoną informację z zapisem, że należy nasilić działania 
mające  na  celu  uregulowanie  kwestii  sprzedaży  i  spożywania  alkoholu  w  miejscach 
sprzedaży.

Pan Wójt stwierdził, że nie będzie w tej sprawie problemu z nasileniem prac GKRPA.

Pan Sekretarz Gminy
Ostatnią  deską ratunku jest zwrócenie się przez GKRPA do Wójta Gminy z wnioskiem o 
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cofnięcie pozwolenia na sprzedaż alkoholu w tych punktach sprzedaży, gdzie nagminnie jest 
łamane prawo.

Komisje Rady Gminy zaapelowały do Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych o wzmożenie działań zmierzających do wyeliminowania zjawiska spożywania 
alkoholu na terenie sklepu.

Do punktu 2.

Pani  Halina Mirowska przedstawiła  informację z  działalności  Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Mielniku za 2007r.

(w zał.na str...........prot.)

Pan Jan Zduniewicz
1. Czy często występuje taka sytuacja, że przepisy prawa obligują do udzielenia pomocy, 

natomiast  w trakcie  sporządzania  wywiadu okazuje  się,  że sytuacja  materialna  jest 
dużo lepsza.

2. Jeśli  ktoś  indywidualnie  chciałby  udzielić  pomocy  potrzebującej  osobie,  to  jak  to 
zrobić?

Pani Halina Mirowska
Sytuacje o jakich Pan radny mówi w pkt 1 zdarzają się niezmiernie rzadko, Pani Mirowska 
miała jeden taki przypadek.
Jeżeli  chodzi  o  możliwość  udzielenia  pomocy osobom potrzebującym,  to  taka  możliwość 
istnieje, należy skontaktować się z GOPS, który wskaże takie osoby.

Pan Kazimierz Tobota
Czy  przy  każdym  udzieleniu  pomocy  bada  sie  sytuację  materialną  osób,  które  o  nią 
występują?

Pani Halina Mirowska poinformowała o zasadach postępowania przy udzielaniu pomocy w 
formie zasiłków stałych lub okresowych.

Do punktu 3.

Pan  Tomasz  Gorochowicz przedstawił  informację  dotyczącą  funkcjonowania 
systemu gospodarki odpadami na terenie gminy Mielnik.

(w zał.na str...........prot.)

Pan Kazimierz Tobota stwierdził, że w Mielniku źle funkcjonuje system wywozu śmieci.

Pan  Tomasz  Gorochowicz nie  zgodził  się  z  tym  stwierdzeniem  i  przedstawił  radnym 
informację ZGK z zakresu gospodarowania odpadami.

(w zał.na str...........prot.)

Poinformował, że ze środków budżetu gminy zakupione zostały worki do selektywnej zbiórki 
odpadów. Zaproponował,  aby przez jakiś  czas  selektywna zbiórka  odpadów odbywała  się 
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nieodpłatnie.
Pan Stefan Troc zaproponował,  aby ustawić we wsiach pojemniki do segregacji  śmieci  i 
przynajmniej przez pół roku nie pobierać opłat za segregowane odpady.

Pan Kazimierz Tobota stwierdził, że jest przeciwny takiemu rozwiązaniu, uważa że do tych 
pojemników  będą  również  wrzucane  inne  śmieci.  Uważa,  że  lepszym  rozwiązaniem  jest 
wydawania mieszkańcom worków do segregacji odpadów.

Pan  Wójt zaproponował,  aby  sprawy  te  odłożyć  na  później.  Do  końca  czerwca  br. 
przetestujmy odbiór śmieci nieodpłatnie, potem zastanowimy się co dalej.

Pani Maria Boguszewska
Stwierdziła,  że  brak  jest  oznakowania  dojazdu  do  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  oraz 
wadliwa  jest  konstrukcja  faktury  za  wywóz  odpadów (brak  jednego  odcinka  na  fakturze 
powoduje konieczność ręcznego wypisywania przelewu).

Pan Stefan Troc
Co z 9 dzikimi wysypiskami śmieci na terenie gminy?

Pan Tomasz Gorochowicz
Wysypiska nie zostały jeszcze zlikwidowane i można z nich korzystać.

Do punktu 4.

Pan  Wójt przedstawił  radnym  wnioski  z  5  parafii  o  dofinansowanie  prac 
remontowych obiektów sakralnych.

1. Parafia prawosławna p.w. Matki Bożej Wszystkich Strapionych Radość w Tokarach
nazwa zadania: czyszczenie, konserwacja i malowanie ścian zewnętrznych świątyni.
wartość zadania: 46.673,48 zł.
wnioskowana kwota dotacji: 46.000 zł.

2. Parafia katolicka p.w. Sw. Stanisława BPM w Niemirowie.
nazwa zadania: renowacja prezbiterium kościoła
wartość zadania: 44.500 zł.
wnioskowana kwota dotacji: 35.000 zł.

3. Parafia prawosławna p.w.Narodzenia NMP w Mielniku
nazwa zadania: wymiana pokrycia dachowego na pięciu kopułach
wartość zadania: 94.000 zł.
wnioskowana kwota dotacji: 50.000 zł.

4. Parafia katolicka p.w. Przemienienia Pańskiego w Mielniku
nazwa zadania: renowacja chóru i wymiana boazerii w kościele
wartość zadania: 39.535 zł.
wnioskowana kwota dotacji: 35.000 zł.



5

5. Parafia katolicka p.w. Podwyższenia Krzyża Świetego w Tokarach
nazwa zadania: zabezpieczenie elewacji drewnianej świątyni, wymiana okien
wartość zadania: 37.622,70 zł.
wnioskowana kwota dotacji: 30.000 zł.

Pan Wójt zaproponował następujący podział środków:
Parafia prawosławna p.w. Matki Bożej Wszystkich Strapionych Radość w Tokarach -

26 tys.złotych
Parafia katolicka p.w. Sw. Stanisława BPM w Niemirowie - 26 tys.złotych
Parafia prawosławna p.w.Narodzenia NMP w Mielniku - 50 tys.złotych
Parafia katolicka p.w. Przemienienia Pańskiego w Mielniku - 24 tys.złotych
Parafia katolicka p.w. Podwyższenia Krzyża Świetego w Tokarach- 24 tys.złotych
Pan Wójt wyjaśnił, że kwotę dotacji wyliczono procentowo, przyjmując że ma ona stanowić 
ok.60  %  wartości  całego  przedsięwzięcia,  pozostałe  środki  zapewnią  wierni.  Ponieważ 
najwiekszym przedsięwzięciem jest wymiana pokrycia dachowego na pięciu kopułach cerkwi 
w Mielniku, stąd kwota dotacji jest największa.

Pan Kazimierz Tobota
Stwierdził,  że  jest  przeciwny  takiemu  podziałowi  środków.  Jego  zdaniem  parafia 
prawosławna w Mielniku nie powinna otrzymać tak dużej dotacji, bo dzieje się to kosztem 
innych parafii.

Pan Stefan Troc
Zaproponowany przez Pana Wójta sposób podziału dotacji uznał za właściwy. Dobrze, że pod 
uwagę wzięto zakres prowadzonych robót, to spowoduje, że ci co robią większe prace, mają 
szanse na otrzymanie większej kwoty dotacji. Przy poprzednim sposobie dzielenia, po równo, 
niektóre prace w 100% finansowane były z dotacji, bez udziału własnych środków.

W  głosowaniu,  za  przedstawioną  przez  Pana  Wójta  propozycją  podziału  dotacji 
opowiedziało się 7 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.

(projekt uchwały w zał. na str..........prot.)

Do punktu 5.

Pani  Skarbnik omówiła  projekt  uchwały w sprawie  zmian  w budżecie  gminy na 
2008r.

(w zał. na str............prot.)

Pan Kazimierz Tobota
Zwrócił się z zapytaniem w ilu procentach wykonano prace remontowe w hotelu i jakie środki 
poszły  na  ten  cel.  Należy  dopilnować  aby  prace  zostały  zakończone  przed  sezonem 
turystycznym.

Pan Wójt Gminy
W  remontowanym  hotelu  wykonane  zostały  wszystkie  instalacje,  zrobiono  nowe  ściany, 
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część starych ścian wyburzono. Jeśli chodzi o poniesione koszty, to dokładną informację na 
ten temat Pan Wójt przedstawi na sesji. 
Pan Wójt poinformował, że remont budynku szkoły w Sutnie i Tokarych wykonywały firmy 
wyłonione w przetargu,  zaś remont  świetlicy w Radziwiłłówce będzie  wykonywał  Zakład 
Gospodarki Komunalnej.

Pani Skarbnik poinformowała, że na remont hotelu wydano już 154 tys.złotych – 80 tys.zł. 
w roku ubiegłym i 74 tys.zł. w roku bieżącym.

Pan  Jan  Weremijewicz zwrócił  się  z  zapytaniem  czy  przy  remoncie  hotelu  Zakład 
Gospodarki Komunalnej zatrudnia podwykonawców.

Pan Kazimierz Tobota
Należy rozważyć kwestię instalacji klimatyzacji w hotelu.

Pan Wójt poinformował, że do remontu hotelu tylko elektryk został zatrudniony, pozostałe 
prace wykonuje Zakład.
Jeśli chodzi o instalację klimatyzacji, to nie zamierzamy tego robić, bo jest to za droga rzecz.

Komisje 8 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie  zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XVII/90/05 Rady Gminy Mielnik z dnia 30 marca 2005r. w sprawie ustalenia regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 
gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Pan Sekretarz wyjaśnił, że w uchwale poprawiany jest § 14, który określa do kogo składane 
są wnioski o stypendium (w miejsce nieistniejącego GZO sprawy te kierowane są do Urzędu 
Gminy).

Komisje  jednogłośnie,  przy obecności  9 radnych,  pozytywnie  zaopiniowały projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/90/05 Rady Gminy Mielnik z dnia 30 marca 
2005r.  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Mielnik.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wysokości opłat oraz 
zasad  korzystania  ze  stołówek  szkolnych  w  szkołach  i  przedszkolu  prowadzonych  przez 
gminę Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Poinformował, że konieczność podjęcia tej uchwały wynika ze zmiany przepisów prawnych 
(od  1.01.2008r.),  które  mówią,  że  organem określającym zasady korzystania  ze  stołówek 
szkolnych jest rada gminy.
W szkole koszt obiadu wynosi 30 złotych,  w przedszkolu dla dzieci uczęszczających do 5 
godzin – 58 złotych, powyżej 5 godzin – 62 zł.
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161 dzieci ze szkoły korzysta z pomocy gminy (obiady są w całości opłacane przez gminę).
Pan  Adam  Tobota stwierdził,  że  chciałby  poznać  kalkulację  sporządzania  posiłków  w 
szkole. Zdaniem Pana radnego obiady nie są pełnowartościowe, drugie danie jest tylko dwa 
razy w tygodniu, raz w tygodniu jest np. tylko bułka z mlekiem lub inne mleczne danie. To 
nie zaspakaja w pełni potrzeb dzieci.

Komisje 8 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie  zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie wysokości opłat oraz zasad korzystania ze stołówek szkolnych w 
szkołach i przedszkolu prowadzonych przez gminę Mielnik.

Do punktu 6.

Pani  Olga Pogrebniak zwróciła  się  z zapytaniem w sprawie określenia  terminu remontu 
drogi do Grabarki.

Pan Stefan Troc zapytał, czy kontrolowano jakość materiałów użytych do budowy tej drogi i 
czy w ogóle takie kontrole są prowadzone.

Pan Tomasz Gorochowicz
Poinformował, że przy odbiorze drogi wykonawca ma obowiązek przedstawić inwestorowi 
wyniki badań materiałów użytych do jej budowy.

Pan Stefan Troc
Wykonawcy  wiedzą,  że  inwestor  nie  sprawdza  jakości  kruszywa  i  robią  drogi  z  coraz 
gorszych materiałów.

Pan  Jan  Weremijewicz zaproponował,  aby  sprawdzić  kruszywo  użyte  do  ostatnio 
budowanych dróg.

Pan Adam Tobota
Stwierdził,  że  jeśli  organizuje  się  wspólne  posiedzenia  komisji,  to  fikcją  staje  się 
utrzymywanie przynależności do poszczególnych komisji.

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że Statut Gminy Mielnik w § 47 w punkcie 1 zobowiązuje 
Komisje do wzajemnego informowania się w sprawach będących przedmiotem ich wspólnego 
zainteresowania, zaś punkt 2 mówi, że realizacja postanowień zawartych w pkt 1 następuje, 
między  innymi,  poprzez  wspólne  posiedzenia  komisji.  Dwie  Komisje  Rady  –  Komisja 
Rozwoju Gospodarczego i Komisja Finansowo-Budżetowa miały w swoim planie pracy na I 
kwartał  br.  punkt  dotyczący  funkcjonowania  w  gminie  systemu  gospodarki  odpadami, 
ponadto przed sesją należało rozpatrzyć  i zaopiniować projekty uchwał, co znajduje się w 
planach wszystkich Komisji Rady Gminy. Stąd, po konsultacji z Przewodniczącymi Komisji, 
Pan  Przewodniczący  Rady  podjął  decyzję  o  zwołaniu  w  dniu  dzisiejszym  wspólnego 
posiedzenia Komisji.
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Pani Olga Pogrebniak zwróciła się z zapytaniem dotyczącym pracy lekarza w Gminnym 
Ośrodku Zdrowia w Mielniku.

Pan  Wójt stwierdził,  że  Dyrektor  ZOZ  nie  sygnalizował  mu  jakiegokolwiek  problemu 
związanego z pracą lekarza w GOZ.

Pan Przewodniczący Rady odczytał pismo jakie do Rady Gminy złożył Pan Jerzy Kostecki 
–  lekarz  zatrudniony  w  Gminnym  Ośrodku  Zdrowia  w  Mielniku.  Dotyczy  ono 
dofinansowania do czynszu za mieszkanie wynajmowane przez Pana Kosteckiego w budynku 
Straży Pożarnej. Pismo o podobnej treści Pan Kostecki złożył również do Wójta Gminy. Pan 
Przewodniczący odczytał również odpowiedź jakiej udzielono Panu Kosteckiemu.

(w zał. na str............prot.)

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała :
Elżbieta Szymańska

 
Przewodniczący Rady

                                                                                                        Stefan Troc


